
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 5
Chomoutov

Č. 6 / 2024 03. 06. 2024 / 17:30 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Omelková Barbara, Bc., Švestková Danuše, Martínek Jaroslav, Ing., Balabuch Petr,
Hejtmánek Pavel, MUDr., Černoch Jiří, Ing., Mikulka Jan, Ratajský Jan, Pour Lukáš DiS.,
Pourová Tereza

Omluveni: Davidková Aneta

Hosté: Strážníci Městské policie
Švarc Petr, Moravská výrobní, a.s.

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

Usnesení:
Členové KMČ odsouhlasili program schůze

Komise souhlasí
Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

3 Vystoupení hostů

3.1 Projednání přesunutí skladovacích sil.
Pan Švarc seznámil členy komise se záměrem, přesunutí stávajících sil na nové místo a doplnění kapacity sil ze
stávajících 2ks na 4ks. Navýšení uvádí z důvodu zlepšení logistiky výroby, pohybu aut a vytížení sil. Nebude se
však jednat o navýšení kapacity výroby a navýšení pohybu aut, ani se nezvýší hlučnosti nebo prašnost. Cílem je
uklidit prostory v bezprostředním okolí budovy firmy, a vybudovat reprezentativní parkoviště nebo prostor pro
skladování menších komodit. V silech se skladuje anhydritová směs a cement. Jsou to látky veskrze přírodního
původu, vznikající mletím vápence, tyto sypké směsi žádné chemické látky neobsahují. Uskladněný písek
samozřejmě také ne.
Jako nové místo skladovacího centra je určená stará silážní jáma, která bude stavebně a pohledově upravena.
V současné době je tam černá skladka odpadu, která bude odstraněna.
V souvislosti s tímto záměrem byla KMČ seznámena s peticí ,,Za zvýšení bezpečnosti silničního provozu v
místní části Chomoutov - Hrachoviska" , kterou iniciovala Mgr. Lenka Introvič. Ta poukazuje významné navýšení
dopravní intenzity dopravy a žádá o vybudování chodníků pro pěší na ulici Hrachoviska. Podle výše uvedených
skutečností se v případě přesunu skladovacího centra nejedená o navýšení kapacity výroby, takže ani o
navýšení dopravy.
Co se týče požadavky na vybudování chodníku, bude toto KMČ řešit jako samostatný požadavek v rámci svých
úkolů, a předá vše potřebné k projednání MMOl.
Z výše uvedeného neshledáváme žádné zásadní skutečnosti, které by bránili přesunu skladovacího centra
sypkých hmot s dopady na bydlení obyvatel Chomoutova. Konečné rozhodnutí o realizaci tohoto projektu je
v kompetenci Rady města.
 
Příloha 1.Důvodová zpráva

Vliv nového Skladovacího centra na pohodu bydlení v dané lokalitě a zhodnocení stávajícího stavu:            Sídlo
fy Moravská Výrobní a.s., která bude plánované Skladovací centrum sypkých hmot provozovat, se nachází
vedle plánovaného areálu cca 100 m jižním směrem na adrese Chomoutov 388.     V zadním traktu sídla
(východním směrem od hl. administrativní budovy sídla firmy)  je již skladovací centrum pro sypké hmoty
zřízeno ve své mírně zjednodušené podobě oproti plánovanému novému centru (skladovací plocha pro písek
není zastřešena, v areálu se nachází pouze 2 mobilní skladovací sila, tzn. 1 pro anhydrit a 1 pro cement). Je



možno konstatovat, že stávající zatížení  dopravou, spojenou s provozem tohoto míchacího centra, je zcela
totožné s plánovaným zatížením dopravou pro nově zřízené plánované Skladovací centrum sypkých hmot, které
je řešeno v tomto  projektu!!!      Investor  neplánuje žádné rozšíření své výrobní kapacity, tzn. nenastane žádné
zvýšené dopravní (a tím pádem ani hlukové) zatížení pro danou lokalitu. Je možno konstatovat (a doložit
případnými zápisy ze schůzí KMČ Chomoutov), že doposud nebyla řešena žádná případná stížnost na hlukové
zatížení ani dopravní zatížení, spojené s provozem stávajícího míchacího centra.      Při projednávání záměru
na KMČ Chomoutov dne 6.5.2024 byla ze strany komise vznesena pouze obava, zda-li nedojde ke znečišťování
ovzduší nebezpečnými polétavými chemickými látkami.       Vzhledem k tomu, že jak anhydritová směs, tak
cement jsou látky veskrze přírodního původu, vznikající mletím vápence, tyto sypké směsi žádné chemické látky
neobsahují. Uskladněný písek samozřejmě také ne. Anhydrit i cement jsou do přistaveného míchacího centra
dopravovány šnekovým dopravníkem, díky kterému je tato činnost minimálně prašná (platí to i pro nafukování
mobilních sil materiálem, toto se děje pomocí uzavřené ohebné trubice přeš výfukové filtry!).  Navýšením
skladovací kapacity naopak bude eliminováno případné přeplnění SILA - COŽ JE JEDINÝ PROBLÉM PŘI
KTERÉM SE MŮŽE PRAŠNOST ZVÝŠIT!        Při nakládání uskladněného písku do míchacího centra pomocí
nakladače také žádný prach (neřkuli zatížení chemickými  látkami nevzniká). Obava KMČ je tedy zbytečná,
žádné zatížení chemickými zplodinami během provozu vzniknout nemůže.         V současné době je silo
míchacího centra vzdálené cca 101 m od nejbližšího RD  (tento se nachází JZ směrem od sila). Přesunutím
míchacího centra na plánované místo se tato vzdálenost zvětší na 121 m (nejbližší RD jihozápadním směrem
od sila).Z tohoto vyplývá, že zbudování centra tak, jak investor zamýšlí, rozhodně k žádnému navýšení hlukem z
provozu míchacího centra nenastane. Naopak, nová poloha míchacího centra v oblasti původní silážní jámy
bude pro obyvatele Chomoutova zcela jistě výhodnější.        Závěrem lze konstatovat, a z výše uvedeného
vyplývá,  že případné obavy z nadměrné hlukové nebo dopravní zátěže na ostatní obyvatele této lokality v
Chomoutově, vzniklé provozem máchacího centra, jsou zcela liché. Provoz nebude znamenat žádné zvýšení
hlučnosti ani prašnosti oproti stávajícímu stavu. Naopak, dojde k přesunu centra dále od obytných sídel.

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu

Sestřih živého oplocení okolo pískoviště - Předáno

Starší požadavky

Zápis č. 2/2024 ze dne 05. 02. 2024: Oprava poničeného žlabu, křižovatka Lužní/Olšová - Dokončeno
Zápis č. 2/2024 ze dne 05. 02. 2024: Poškozený zámek hlavního vypínače rozvodné skříně, Kopernik - V
realizaci
Zápis č. 2/2024 ze dne 05. 02. 2024: Oprava kanálu, poblíž Štěpánovská 21 - Před uzavřením
Zápis č. 3/2024 ze dne 11. 03. 2024: Oprava komunikace, Baarova 12 - Předáno
Zápis č. 3/2024 ze dne 11. 03. 2024: Oprava lavičky, zastávka Dalimilova - V realizaci: Komunikace na ul.
Štěpánovská není ve vlastnictví SMOl, jedná se o silnici II/446, vlastník Olomoucký kraj. Požadavek na
prověření stavu, popř. opravu byl zaslán jejímu správci, kterým je SSOK. Dle vyjádření SSOK bude lokální
oprava povrchu silnice provedena v jarních měsících letošního roku.
Zápis č. 3/2024 ze dne 11. 03. 2024: Ořez keřů, Štěpánovská 11 - Předáno: vzhledem k aktuálnímu stavu
dřeviny bude zadáno vykácení dřeviny v nejbližším možném termínu (s ohledem na pracovní vytíženosti TSMO
a.s.)

5 Projednávané záležitosti

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

7 Nové požadavky

1 Ucpaný kanál, poblíž ulice Dalimilova 93

Při deštích kanál neodtéká, a hromadí se na komunikaci voda.

2 Prořezání lip, hřiště Kopernik u chodníku

Prosíme o ořezání lip u chodníku, který vede před hřiště na Koperniku. Větve zasahují do uličky, zvlášť za
deště.

8 Obecné informace
Na základě dotazů občanů na možnosti hlášení rozhlasu doporučujeme navštívit stránky
www.chomoutov.eu/detasovane-pracoviste, kde najdete více informací o podmínkách zveřejnění hlášení.



III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 6 / 2024

Datum schválení zápisu: 03. 06. 2024 Předseda/předsedkyně KMČ:
Omelková Barbara, Bc.

Zapsal/a:
Pourová Tereza

Ověřil/a:
Pour Lukáš DiS.


